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Protokół XV/20 

z XV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 22 września 2020 r. 

 

Obrady XV Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1135. 

 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 

 

Radni obecni na sali obrad: 

1. Bartoszewicz Witold 

2. Dębski Jacek 

3. Kłoczko Wiesław 

4. Krzykwa Janusz 

5. Kwiatkowski Romuald 

6. Naruszewicz Piotr 

7 Olfier-Halicka Katarzyna 

8. Olszewski Jan 

9. Ostapowicz Ewa 

10. Ostrowski Stanisław 

11. Słowikowski Piotr 

12. Staniszewski Leszek 

13. Sutuła Antoni 

14. Król Jan 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 

Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 

Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 

Autorka projektu planu i zmiany studium- Pani Jolanta Niemiec- Górnik 

Inspektor do spraw planowania przestrzennego-  Pan Piotr Gajda 

Kierownik Referatu Inwestycyjnego- Pan Mariusz Zalewski 

Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 

Kierownik GOPS- Pani Justyna Sadowska- Kurzyna 

Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej- Pan Andrzej Wasilewski 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 

 

„Otwieram XV Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki Gości: Pana Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 

Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy- Panią 

Agnieszkę Grzędzińską, autorkę projektu planu i zmiany studium Panią Jolantę Niemiec- Górnik, Radcę 

Prawnego Pana Jerzego Lewczuka,  Pana Kierownika Referatu Inwestycyjnego Pana Mariusza 

Zalewskiego, Państwa Radnych, Panie Sołtys, Panów Sołtysów i wszystkich obecnych na Sesji. 
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Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 

uczestniczy 14 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 

 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 11.09.2020 r. wraz  

z materiałami do poszczególnych punktów. Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał 

radnych, czy chcieliby wnieść uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego jednogłośnie został przyjęty przez Radę Gminy 

następujący porządek obrad XV Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności  Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej) 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Raczki”.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części wsi DOWSPUDA”. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Punktu 

Przedszkolnego w Raczkach. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Punktów Przedszkolnych w Raczkach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2020 – 2026.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2020r. 

12. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Raczki za pierwsze półrocze 2020 roku, 

informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury i 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym z przebiegu realizacji 

przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. 

13. Przedstawienie założeń społeczno-gospodarczych na 2021 rok. 

14. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

 

 

W wyniku głosowania jawnego porządek obrad został przyjęty głosami 14 za. 

Pan Przewodniczący poinformował, że dziś nasz sprzęt do głosowania niestety jest popsuty w związku z 

tym będziemy głosować przez podniesienie ręki. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XIV Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na stronie 

BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący pyta czy były jakieś uwagi do protokołu. Pracownik ds. 

obsługi Rady Gminy odpowiada, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
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W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 14 za przez 

Radę Gminy. 

 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności  Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Przewodniczący oddał głos Panu Wójtowi. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Ostrowski pyta jak przedstawia się sytuacja w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt, ile aktualnie przebywa psów w schronisku? W jakim schronisku 

przebywają? 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – mówi, że odpowie w  punkcie wolne wnioski radnych. Zwraca 

się z prośbą o ewentualne pytania dotyczące przedstawionego sprawozdania z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym od dnia 7 maja 2020 r. do dnia 9 września 2020r. Wyjaśnia, że szczegółowych informacji 

udzielał na Komisjach przed Sesją.  

Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyższym sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami zostało 

przyjęte. 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 

 

Pan Wiceprzewodniczący Stanisław Ostrowski pyta o szczepionki przeciw grypie dla seniorów z naszej 

gminy. Kolejne pytanie o program asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością intelektualną . Takie 

wsparcie działa już w Gminie Filipów i czy u nas nie może działać? W ubiegłym tygodniu były poprawiane 

drogi w naszej gminie większe dziury zostały załatane niestety te małe zostały nienaprawione na wiosnę 

na pewno będą wielkości głębokich garnków, więc proszę o dokładniejsze naprawy. Bo te wielkie dziury 

biorą się z tych małych. Jeśli chodzi o odpady w okresie wiosenno- letnim odór bioodpadów w tym czasie 

jest okropny- dużo ludzi zgłasza ten problem. Pan Wiceprzewodniczący mówi też, że warto pomyśleć o 

nagrodzeniu sołtysów, którzy pełnią te funkcje przez wiele lat po 20, 30 lub 40 lat. 

Pan Radny Leszek Staniszewski prosi o posypanie żwirem drogi na Rudniki i Koniecbór oraz puszczenie 

równiarki na tych drogach.  

Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. Nie było więcej pytań. 

 

Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Raczki”. 

Pan Przewodniczący informuje co zawiera projekt tej uchwały. Informuje, że na komisjach uchwała została 

dokładnie przeanalizowana przez radnych. 

 

Zastępca Wójta Gminy Raczki Pani Ewa Konstantynowicz informuje, że uchwała została szczegółowo 

omówiona przez radnych z Panią architekt w dniu 17 września na komisjach. Wszyscy radni zapoznali się 

z tym projektem uchwały. Uchwała jest bardzo obszerna. Z uchwaleniem tej uchwały będzie wiązała się 

następna uchwała, którą będziemy procedowali po ewentualnym przegłosowaniu studium uwarunkowań.  

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski zapytał czy są jakieś pytania. Nie ma pytań.  

Opinie Komisji Rolnictwa i Oświaty były pozytywne.  Uchwała została przyjęta 14 głosami za. 

 

Załącznik Nr 2.– uchwała nr XV/122/20 
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Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi DOWSPUDA”. 

Pan Przewodniczący informuje co zawiera uchwała. Informuje, że po kolei będziemy przegłosowywać 

poszczególne uwagi w celu odrzucenia bądź nie. Prosi Panią Wójt o zabranie głosu. 

 

 

Zastępca Wójta Gminy informuje, że na posiedzeniu komisji przedmiotowy plan został omówiony z 

udziałem pani projektantki pani Jolanty Niemiec- Górnik w dniu 17 września. Został tez przedstawiony 

załącznik do tej uchwały, który zawiera uwagi do tego planu. Projekt planu był wyłożony do wglądu 

wyłożonego do publicznego wglądu w dniach od 24 lutego 2020 r. do 23 marca 2020 r. z prawem 

składania uwag do dnia 6 kwietnia 2020 r. Dyskusja publiczna odbyła się w dniu 2 marca 2020 r. W tej 

chwili państwo radni przejdą do głosowania poszczególnych uwag wniesionych. W załączniku 2 mamy 

dwie uwagi: 

Pierwsza uwaga wniesiona przez Zarząd Powiatu w Suwałkach 

Druga uwaga wniesiona przez osobę fizyczną 6 kwietnia 2020 r.  

Po kolei Pan Przewodniczący będzie procedował głosowanie nad poszczególnymi uwagami. 

Pan Przewodniczący odczytuje uwagi i przeprowadza głosowanie na poszczególnymi uwagami: 

Uwaga Zarządu Powiatu w Suwałkach dotycząca zmiana stawki procentowej, na podstawie której ustala 

się opłatę od wzrostu wartości nieruchomości określonej w § 88 punkt 3. Zmniejszenie stawki 

procentowej w w/w punkcie z 30% do 15%. Pani Wójt wyjaśnia proponowaną zmianę. 

Pan Przewodniczący prosi o opinie komisji- są pozytywne. Pan Przewodniczący prosi o głosowanie. Pyta 

kto z radnych jest za odrzuceniem uwagi? 

Uwaga została odrzucona przez Radnych 14 głosami za. 

Uwaga Zarządu Powiatu w Suwałkach dotycząca zmiany przeznaczenia terenu drogi wewnętrznej nr 

KDW5 na KD – drogę publiczną (gminną). 

Pan Przewodniczący prosi o opinie komisji Rolnictwa i Oświaty- są pozytywne. Pan Przewodniczący 

prosi o głosowanie. Pyta kto z radnych jest za odrzuceniem uwagi? 

Uwaga została odrzucona przez Radnych 14 głosami za. 

Kolejna uwaga  nr 2 jednego z właścicieli prywatnych dotycząca zmiany zapisy w uchwale: §10 Ust.3. 

Zakazy określone w ust. 2 punkt 7 nie dotyczą: 4) obiektów budowlanych na terenach istniejących i 

planowanych ogólnodostępnych kąpielisk, plaż i przystani wodnych, zaliczanych do urządzeń 

podlegających działaniu prawa wodnego, niezbędnych do ich funkcjonowania znajdujących się na 

obszarach WS1 i WS3. Informuje że tutaj tez głosujemy za odrzuceniem treści tej uwagi. 

Pan Przewodniczący prosi o opinie komisji Rolnictwa i Oświaty- są pozytywne. Pan Przewodniczący 

prosi o głosowanie. Pyta kto z radnych jest za odrzuceniem uwagi? 

Uwaga została odrzucona przez Radnych 14 głosami za. 
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Kolejna uwaga dotyczy zmiany: Rozdział 6 §25 2. Zakazuje się, poza obszarami projektowanych 

urządzeń wodnych, niszczenia lub uszkadzania brzegów śródlądowych wód powierzchniowych oraz 

budowli, w tym murów, niebędących urządzeniami wodnymi tworzących brzeg, a także gruntów 

pokrytych śródlądowymi wodami powierzchniowymi. 

Pan Przewodniczący prosi o opinie komisji Rolnictwa i Oświaty- są pozytywne. Pan Przewodniczący 

prosi o głosowanie. Pyta kto z radnych jest za odrzuceniem uwagi? 

Uwaga została odrzucona przez Radnych 14 głosami za. 

Kolejna uwaga dotyczy: Rozdział 6 §26 4. Skarpy, na których występuje niebezpieczeństwo osuwania się 

mas ziemnych, nie można pozbawiać trwałego zadarnienia, zakrzaczenia i zadrzewienia, które stanowią 

podstawowe sposoby zabezpieczenia. Dopuszcza się pielęgnacyjną wycinkę drzew i krzewów 

związanych z kształtowaniem krajobrazu historycznego pod warunkiem zabezpieczenia skarpy przed 

osuwaniem. W tej uwadze głosujemy za uwzględnieniem. 

Pan Przewodniczący prosi o opinie komisji Rolnictwa i Oświaty- są pozytywne. Pan Przewodniczący 

prosi o głosowanie. Pyta kto z radnych jest za uwzględnieniem uwagi? 

Uwaga została uwzględniona przez Radę Gminy Raczki 14 głosami za. 

Kolejna uwaga dotyczy: Rozdziału 10 §77 5. Ustala się następujące wskaźniki i warunki 

zagospodarowania terenu: 1) obsługę komunikacyjną terenów ZP należy zapewnić z planowanych dróg 

KD3 i KDW4. Dopuszcza się obsługę komunikacyjną istniejącymi drogami leśnymi i parkowymi. 

Pan Przewodniczący prosi o opinie komisji Rolnictwa i Oświaty- są pozytywne. Pan Przewodniczący 

prosi o głosowanie. Pyta kto z radnych jest za odrzuceniem uwagi? 

Uwaga została odrzucona przez Radnych 14 głosami za. 

Pan Przewodniczący informuje i poddaje pod głosowanie rozdział 13  § 88 informuje o jego treści. 

Informuje, że musimy to przegłosować jeśli chodzi o stawkę całościową dla tych terenów. 

Pan Przewodniczący prosi o opinie komisji Rolnictwa i Oświaty- są pozytywne. Pan Przewodniczący 

prosi o głosowanie. Pyta kto z radnych jest za ustaleniem takich stawek? 

Zostało przyjęte przez Radnych 14 głosami za. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji:  wszyscy pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XV/123/20. 
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Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Punktu 

Przedszkolnego w Raczkach. 

 

 

Pani Wójt informuje o treści uchwały i dlaczego jest ona podejmowana. Na komisjach po długiej dyskusji 

doszliśmy do wniosku, żeby dwa z punktów były otwarte także w lipcu w związku z tym w dwóch 

punktach zmieniono termin wakacji. Pan Wójt informuje, że w związku z prośbami rodziców aby to 

przedszkole było otwarte w wakacje podejmujemy tą uchwałę. 

Pan Przewodniczący pyta czy są pytania do tego punktu. Nie ma pytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji: pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XV/124/20. 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Punktów Przedszkolnych w Raczkach. 

 

Pan Przewodniczący informuje, że Pani Wójt już opowiedziała o tej uchwale w poprzednim punkcie. Pan 

Wójt informuje, że dostosowaliśmy warunki aby otworzyć kolejne punkty przedszkolne w Raczkach. 

Radni nie wnieśli zapytań. Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały 

i poddał pod głosowanie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”.  

Załącznik Nr 5 – Uchwała Nr XV/125/20. 

 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2020 – 2026.  

 

Pani Skarbnik opowiedziała o zmianach w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Raczki na lata 2020-

2026 zawartych w uchwale. 

Pan Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania. Radni nie wnieśli zapytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji   pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 

Załącznik Nr 6 – Uchwała Nr XV/126/20. 

 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2020r. 

 

Pani Skarbnik opowiedziała o zmianach w budżecie Gminy Raczki na 2020r. zawartych w uchwale. 

Pan radny Romuald Kwiatkowski pyta co to za autobus i jakie dofinansowanie na 200 tys. zł i co to za 

samochód do Urzędu Gminy Raczki? 

Pan Wójt odpowiada, że dofinansowanie dostaliśmy do zakupu autobusu szkolnego po wielu naszych 

prośbach, bo jeden z naszych autobusów już jest praktycznie do wymiany może nie otrzymać przeglądu 

technicznego w tym roku planujemy zakup środka transportu do dowożenia dzieci. Po licznych 

konsultacjach z pracownikami doszliśmy do wniosku, że potrzebujemy środka transportu, który będzie 

mieścił około 31-32 dzieci. W tej chwili jesteśmy na etapie przygotowywania się do przetargu- będzie to 

przedłużony bus otrzymaliśmy około 50% dofinansowania reszta to środki z budżetu gminy. A jeśli chodzi 

o środek transportu do urzędu w tej chwili mamy Lublina, który jest już stary nie nadaje się do naprawy. 

Potrzebny jest nam samochód do wyjazdów. W urzędzie poruszamy się samochodami służbowymi, 

poruszając się prywatnymi jest to większe obciążenie dla budżetu Gminy. Dlatego planujemy zakup 

samochodu typu dacia daster z gazem.  

Pan radny Leszek Staniszewski mówi, że kiedyś pan Premier obiecał dofinasowania czy te pieniądze już 

przyszły do gmin? 

Pan Wójt odpowiada, że tak otrzymaliśmy 31 sierpnia  651 400 zł. Planujemy pieniądze te w części 

przeznaczyć na sale widowiskowo- koncertową. Także w tym półroczu skorzystaliśmy z dofinansowania 

około 851 400 zł. To jest duży zastrzyk gotówki nie tylko dla naszej gminy, ale też dla innych. 

Podsumowując mamy budżet dodatni w tym roku nie zaciągaliśmy kredytu i obniżyliśmy dług. Sytuacja 
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budżetu jest dobra, ale w przyszłym roku mamy bardzo dużo inwestycji w kwocie około 7 mln. czyli te 

zaoszczędzone pieniądze przydadzą się.  

Pan radny Jan Olszewski pyta o drogę Sucha Wieś- Chodorki. Pan Wójt odpowiada że, umowa będzie 

podpisana pod koniec września jest to inwestycja dwuletnia. Jesteśmy po przetargu dofinansowanie do tej 

drogi jest około 70%. Inwestycja ma być zakończona w przyszłym roku.  

Pan radny Witold Bartoszewicz z uwagi na dobrą sytuację budżetową przypomina o podwyżkach dla 

pracowników. Pan Wójt mówi, że tak jak obiecał w przyszłym roku będzie 3% podwyżka.   

Radni nie wnieśli zapytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji   pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 

Załącznik Nr 7– Uchwała Nr XV/127/20. 

 

Pkt 12. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Raczki za pierwsze półrocze 2020 roku, 

informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury i 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym z przebiegu realizacji 

przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. 

 

Pan przewodniczący informuje, że zarządzenie to zostało przekazane radnym w ustawowym terminie i 

prosi o ewentualne pytania. 

 

Radni nie wnieśli zapytań. Zostało przyjęte. 

Pkt. 13. Przedstawienie założeń społeczno-gospodarczych na 2021 rok. 

Pan przewodniczący prosi o ewentualne uwagi i pytania.  

Pan Wójt informuje, że na 2021r. mamy bardzo ambitne plany: złożone zostały trzy wnioski na drogi. 

Mamy w planach skończenie Sali widowiskowo- koncertowej, wybudowanie studni głębinowej w 

Podwysokim, zbiornika w Józefowie itp. Pan Wójt dziękuje dla Pana posła Jarosława Zielińskiego za 

pomoc w uzyskiwaniu dofinasowań do środków transportu i innych dofinansowań.  

Pan radny Leszek Staniszewski pyta czy zbiorniki retencyjne są w planach? 

Pan Wójt odpowiada, że na dzień dzisiejszy to rozpatrujemy zobaczymy co będzie z miejscami po 

żwirowniach. Jeżeli będzie taka potrzeba postaramy się znaleźć miejsca i 1 lub 2 zbiorniki retencyjne 

pobudować.  

Zostało przyjęte.  
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Pkt. 14. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 

 

 

 

Pan przewodniczący przekazuję  informacje dotyczące zaproszenia na piknik sąsiedzki, który odbędzie się 

27 września 2020 roku na skwerze im. Aleksandra Putry w Raczkach. Informuje o atrakcjach 

zaplanowanych na tą imprezę. Pan Wójt prosi o zachowanie ostrożności na tej imprezie z uwagi na 

koronawirusa prosi o noszenie maseczek. To będzie pierwsza impreza od początku epidemii na terenie 

Gminy Raczki.  

Pan radny Witold Bartoszewicz pyta czy obiekty, na których zostały założone panele fotowoltaiczne 

korzystają już z energii? 

 Pani Sołtys Ewa Więcko pyta o dofinansowanie na fotowoltaikę czy już coś wiadomo? 

Pan radny Leszek Staniszewski pyta o fontannę i informuje, że będąc na plaży w Bolestach spotkał ludzi, 

którzy pytali dlaczego trawa na plaży nie jest wykoszona?  

Pan sołtys Tomasz Dziekoński prosi o poprawę nagłośnienia na sesjach, bo nic nie słychać. 

Pan Wójt poprosił panią Kierownik GOPS, aby przyszła na sesję i odpowiedziała na pytanie dotyczącego 

programu asystent osobisty osoby niepełnosprawnej. 

Pani Kierownik GOPS Justyna Sadowska- Kurzyna odpowiada, że napływ tych wniosków nastąpi 

prawdopodobnie w październiku jak dotąd ministerstwo nie podało jeszcze terminu składania tych 

wniosków, ale liczymy, że taka możliwość będzie w październiku. W ramach tego programu można 

uzyskać do 100% dofinansowania  ze środków solidarnościowego funduszu osób niepełnosprawnych. Jest 

to program nowy, nie cieszy się dużą popularnością. Powodem może być to, że w czasie korzystania z 

usług asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej nie można korzystać z usług opiekuńczych. Ten 

program nie może być utożsamiany z usługami opiekuńczymi, na których często najbardziej zależy osobom 

niepełnosprawnym. Pomoc takiego asystenta polega przede wszystkim na spacerze, na załatwieniu spraw 

urzędowych, na korzystaniu z domu kultury, teatru, kina i tego typu pomoc. Jeżeli będą chętni na ten 

program oczywiście złożymy wniosek. 

Pan Wójt odpowiada jeśli chodzi o psy z naszej gminy w wyniku licznych kontroli społecznych w 

schronisku w Bystrym dotarły do nas informacje, że schronisko to nie spełnia wymogów sanitarnych, 

humanitarnych. W tym schronisku przebywały pieski z różnych gmin. W tym roku my jako urzędnicy, 

komisja rewizyjna przeprowadziliśmy kontrolę. Fundacje zajmujące się opieką nad zwierzętami zgłaszały 

liczne nieprawidłowości. W związku z tym doszliśmy do wniosku, że przeniesiemy te pieski do schroniska 

w Augustowie. W tej chwili w schronisku przebywa 18 piesków reszta zwierząt 10 sztuk została 

adoptowana. Planujemy na naszej stronie internetowej umieszczać zdjęcia naszych zwierząt w celu ich 

adopcji. W schronisku w Augustowie mają leszy standard lepsze warunki. 

Jeśli chodzi o szczepienia przeciw grypie zostało zamówione 300 dawek. w pierwszej kolejności chciałbym 

zaszczepić nauczycieli i pracowników jednostek podległych. Reszta około 200 dawek zostaje przeznaczona 

dla mieszkańców. Jeżeli tylko szczepionka pojawi się na rynku my powinniśmy ją otrzymać. Będziemy 

szczepić na pewno osoby starsze tak jak co roku. Zwiększaliśmy ilość szczepionki o jakieś 70-80 dawek. 

Szczepić będziemy osoby powyżej 65 lat do 85 lat, czyli osoby które są najbardziej narażone na COVID- 

19 i najciężej mogłyby to przechodzić.  

Jeśli chodzi o czystość pojemników na odpady ich odkażanie i dezynfekowanie należy do właścicieli 

posesji, spółdzielni mieszkaniowej, wspólnot mieszkaniowych. My odbieramy odpady zgodnie z uchwałą. 

Jeśli chodzi o drogę Wierciochy- Raczki poprosimy Starostwo, żeby te ubytki zostały uzupełnione. Mamy 

w planach, że około w 2022 roku stan ten drogi polepszy się- w następnym roku mają być wykonane 

projekty na tą drogę. 

Jeśli chodzi o Sołtysów, którzy pełnią funkcję 20-30 lat przyjrzymy się temu i na najbliższych sesjach 

trzeba będzie tych Sołtysów wyróżnić. 
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Panele fotowoltaiczne będą działały na budynkach, na których zostały zamontowane czekamy tylko na 

zgodę PGE i wtedy budynki zostaną podłączone. Jeżeli chodzi o fotowoltaikę dla mieszkańców, w wakacje 

otrzymaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego zapytanie czy dalej nasza Gmina chce uczestniczyć w 

projekcie? Nasza odpowiedz brzmiała, tak osoby, które wypełniły ankietę chcą uczestniczyć. Kiedy to 

będzie ogłoszone jeszcze nie wiemy, ale jeśli zostanie to ogłoszone Gmina Raczki na pewno do niego 

przystąpi. 

Fontanna nie działa z powodu Covid-19, bo wirus przenosi się też drogą kropelkową.  

Sidory plaża staramy się w okresie wakacyjnym, w każdy poniedziałek objechać Gminę Raczki żeby 

wyczyścić kosze. Jeżeli trawa jest porośnięta staramy się o tą plaże dbać.  

Pan Leszek Staniszewski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej mówi, że oni byli na kontroli w schronisku 

w Bystrym i wszystko wydawało się w porządku tylko to schronisko miało też drugą stronę, której dla nas 

nikt nie pokazał.  

 

Pkt 18. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  

i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu na 

3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej Gminy Raczki.  

Podziękował Wójtowi, Radnym, Pracownikom urzędu gminy, Sołtysom za udział w obradach Rady Gminy. 

„Zamykam XV Sesję Rady Gminy Raczki”. 

Przewodniczący Rady 

 

   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 

Marlena Ostrowska 


